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با تمدید مذاکرات مخالف هستیم
رئیس مجلس شورای اسلامی 
گفت:  جمهوری اسلامی ایران 
در دس��تیابی ب��ه توافق طی 
مذاکرات هسته ای جدی است 
و با تمدید مذاک��رات موافق 
نیست. به گزارش واحد مرکزی خبر، لاریجانی 
در دی��دار وزیر خارجه چین با قدردانی از نقش 
مثبت چین در مذاکرات جاری هسته ای میان 
ایران و 1+5 تاکید کرد:  »طرف های مقابل باید 
اراده سیاس��ی خود را برای دس��تیابی به توافق 
نش��ان دهند«. لاریجانی در بخ��ش دیگری از 
س��خنان خود گفت: همکاری ایران و چین در 
عرصه های مختلف بین المللی و منطقه ای ضمن 
تامین منافع مشترک دو کشور، آثار بسیار مثبتی 
برای ثبات و امنیت جهان دربر خواهد داشت«.  

نماینده جدید کشورمان در سازمان 
ملل متحد وارد نیویورک شد 

غلامعلی خوشرو در بدو ورود به آمریکا گفت: 
با توجه به دامنه گسترده اقتدار جمهوری اسلامی 
ایران، نقش های مختلفی در سازمان ملل متحد 
داریم که باید آنها را به خوبی ایفا کنیم. به گزارش 
ایسنا، نماینده کشورمان در سازمان ملل بر لزوم 
مقابله با افراطی گری و خشونت و همچنین نفی 
ایران هراسی و اسلام ستیزی تاکید کرد و گفت: 
در زمینه تقویت صلح و امنیت منطقه و جهان 
و نیز رفع تحریم های ناروا ضدجمهوری اسلامی 
ایران، باید از همه امکانات بویژه ظرفیت سازمان 
ملل استفاده کرد. خوش��رو که با واحد مرکزی 
خبر گفت وگو می کرد در پای��ان ابراز امیدواری 
کرد بتواند تحقق اهداف جمهوری اسلامی ایران 
را بیش از پیش پیگیری کند. قرار اس��ت عصر 
سه شنبه س��فیر و نماینده جدید کشورمان در 
سازمان ملل استوارنامه خود را به بان کی مون، 
دبیرکل این س��ازمان تقدیم کند. در یک سال 
گذشته کارش��کنی آمریکا و عدم صدور روادید 
برای حمید ابوطالبی گزینه اول ایران، کرس��ی 
جمهوری اسلامی را در سازمان ملل خالی نگه 
داش��ته بود. در نهایت در م��اه جاری، غلامعلی 
خوش��رو از سوی دولت به عنوان نماینده جدید 

برای اعزام به نیویورک معرفی شد. 

از سوی هیأت نظارت بر مطبوعات
هفته نامه 9 دی توقیف شد

هیات نظارت بر مطبوع��ات با حضور اکثر 
اعضا در نشس��ت روز دوش��نبه رای به توقیف 
هفته نام��ه 9دی داد. حجت الاس��لام حمی��د 
رسایی، مدیر مسؤول این هفته نامه و نماینده 
م��ردم تهران در گفت وگو با فارس نس��بت به 
توقیف هفته نامه 9 دی واکنش نشان داد.  وی 
در همین زمینه گفت: توقیف هفته نامه 9 دی 
چیز عجیبی نیست و اتفاقی بود که با توجه به 
روحیه حاکم بر دولت آقای روحانی توقع آن را 
داش��تیم. وی درباره دلایل توقیف هفته نامه 9 
دی گفت: هنوز به صورت مکتوب چیزی به ما 
ابلاغ نشده اما براساس آنچه معاونت مطبوعاتی 
ارشاد اعلام کرده »شائبه توهین به امام راحل« 
یکی از دلایل توقیف عنوان شده که البته دلیل 
مضحکی اس��ت آن هم از طرف کسانی که در 
برابر توهین به ولایت امیرالمومنین یا توهین 
به رس��ول خدا خودشان را به ندیدن می زدند. 
گفتنی اس��ت هفته نامه 9 دی در شماره آخر 
خ��ود خبری راجع به کم��ک بابک زنجانی به 
یکی از س��تادهای انتخابات ریاست جمهوری 

منتشر کرده بود. 

 مسلمانان در غرب 
امنیت جانی ندارند 

ادامه از صفحه اول
 در جاهای دیگ��ر هم همین جور؛ در آمریکا 
و جاهای دیگر و کش��ورهای دیگر هم متأسفانه 
همین جور است؛ که خب، اینها مدعی حقوق بشر 
هم هستند! اینها را مقایسه کنند با آنچه در ایران 
می گذرد. اینچنین چیزی در ایران سابقه ندارد؛ 
یعنی در دوران اس��لامی و جمهوری اس��لامی، 
تعرض به غیرمس��لمان از سوی مسلمان ها هیچ 
سابقه ای ندارد. همان جوان حزب اللهی تند و داغ 
هم هرگز به خ��ودش اجازه نمی دهد که به یک 

غیرمسلمانی تهاجم و حمله بکند و مانند اینها. 
امیدواریم ان شاءالله خدای متعال به شماها 
 و ب��ه ما توفی��ق بدهد که بتوانی��م وظایفمان 

را انجام بدهیم.
پی نوشت ...............................................................

۱ـ فیلم »تک تیرانداز آمریکایی« از ژانویه  سال 
۲۰15 اکران ش��ده اس��ت. این فیلم براساس 
کتابی ب��ه همین نام نوش��ته  »کریس کایل« 
ساخته شده و داستان زندگی واقعی نویسنده  
کتاب است که سرباز نیروی دریایی آمریکا بوده 
و به مرور تبدیل به ماش��ین آدمکش��ی ارتش 
آمریکا می ش��ود و رکورد بیشترین کشتن در 
جنگ به عنوان تک تیرانداز را از آن خود می کند! 
این فیل��م در چند بخش، نامزد دریافت جایزه  
اسکار شده است./  2ـ نهج البلاغه، خطبه ۲۷ )با 

کمی تفاوت(/ ۳ـ خلخال / ۴ـ روبنده 

نباید غنی سازی 20 درصد را 
تعطیل می کردیم

انرژی  رئیس سابق س��ازمان 
اتمی کش��ورمان معتقد است 
ای��ران نباید غنی س��ازی ۲۰ 
درص��د را متوق��ف می کرد و 
اگر چنین نمی ش��د، احتمال 
لغو تحریم ها افزایش می یافت. فریدون عباس��ی 
در ارزیابی فرسایشی شدن روند مذاکرات و انجام 
توافق سیاسی و موکول کردن جزئیات به آینده 
به تسنیم گفت: در این یک  سالی که گذشته ما 
چه چیزی به دس��ت آورده ایم؟ سرمایه کشور را 
توانستیم بازگردانیم یا مسکنی به ما داده اند که 
ما را درگیر کنند؟ مشکل خاصی حل نشده است. 
وی ادامه داد: به نظر من اگر ما غنی س��ازی ۲۰ 
درصد را فق��ط در حد نیازمان انجام می دادیم و 
فقط آن را مقداری پایین می آوردیم و همین طور 
که کار تبدیل را انجام می دادیم غرب هم تحریم ها 
را حذف می کرد، ای��ن کار بهتری بود. در برنامه 
اقدام مش��ترک باید گنجانده می شد امتیازدهی 
و امتیازگی��ری ب��ه چه صورتی باش��د و به طور 
مش��خص، چه چیزی در مقابل چه چیزی اجرا 
شود. رئیس سابق سازمان انرژی اتمی افزود: ایران 
در توافقنامه ژنو پذیرفته که برخی از فعالیت های 
خود را تعطیل یا کم کند و در برخی جاها مانند 
غنی سازی ۲۰ درصد و کار تکمیل رآکتور اراک 
را تعطیل کند و سوخت آن را نسازد، همه اینها 
امتیازاتی است که ما به طرف مقابل داده ایم و اما 
سوال این است که ما چه چیزی گرفته ایم؟ از نگاه 
من هیچ چیز نگرفته ایم. وی افزود: من معتقدم 
همان غنی سازی ۲۰ درصد کافی بود. ما باید آن 
را کم می کردیم و نیاز به تعطیلی نبود. صحبت 
از فردو و س��ایر چیزهای دیگر به این معناس��ت 
که ما خیلی بیش از حد انتظار به خواس��ت آنها 
عمل کردیم. خب! حالا نظر این بوده و لذا عده ای 
رفتند و آن را امضا کردند اما چه به دست آوردند؟ 
توانستند مشکلات جامعه را حل کنند یا اینکه 

فقط یک کار فرسایشی انجام شد؟

اگر تحریم ها برداشته نشود
بهتر است مذاکرات قطع شود

رئیس ش��ورای مرکزی حزب 
ن��دای ایرانیان گف��ت: به نظر 
من اگر می خواهند مذاکره ای 
انجام ش��ود، بعد طرف مقابل 
ب��ه تعهدات خ��ود عمل نکند 
و فقط بنش��ینند چای و قهوه باهم بخورند اسم 
این کار را نمی توان مذاکرات هس��ته ای گذاشت. 
صادق خ��رازی درباره روند مذاکرات هس��ته ای 
و همچنی��ن فرمایش��ات رهبری در ای��ن باره به 
دانا گفت: اگر قرار اس��ت مذاکره ای انجام شود و 
تحریم ها برداشته نشود همان بهتر که مذاکره ای 
صورت نگیرد. وی افزود: رهبری بسیار هوشمند 
و دقیق به مس��ائل مهمی که در مذاکرات وجود 
دارد اش��اره کردند و این کار ایشان ارزشمند بود. 
رئیس شورای مرکزی حزب ندای ایرانیان تصریح 
ک��رد: به نظر من اگر می خواهند مذاکره ای انجام 
شود، بعد طرف مقابل به تعهدات خود عمل نکند 
و فقط بنش��ینند چای و قهوه با هم بخورند اسم 
این کار را که نمی توان مذاکرات هسته ای گذاشت. 
خرازی در پاسخ به این سوال که آیا این حق مردم 
نیست از روند مذاکرات با خبر باشند، تاکید کرد: 
هم رئیس جمهور و هم دیگر مسؤولان کم و بیش 
مردم را در جری��ان مذاکرات قرار داده اند، به نظر 
من در این دولت مردم بیشتر در جریان مذاکرات 
هس��ته ای قرار گرفته اند تا دولت های قبل و این 

اتفاق خوبی است که انجام شده است.

پاسخ منفی به درخواست زنگنه
آمریکا: ایران نمی تواند به اروپا 

گاز صادر کند
معاون وزیر خارجه آمریکا گفت ایران به دلیل 
تحریم ها نمی تواند در پروژه انتقال گاز طبیعی به 
اروپا مش��ارکت کند. به گ��زارش فارس، »آموس 
هاچش��تاین« معاون وزیر خارجه آمریکا در امور 
انرژی طی اظهاراتی در باکو گفت: مشارکت ایران 
در پروژه های گاز منطقه و در کریدور گازجنوبی 
به غیر از سهامی که این کشور در توسعه میدان 
گازی »ش��اه دنیز« دارد، امکان پذیر نیس��ت. این 
مقام آمریکایی که در نشس��ت شورای مشورتی 
گاز جنوبی در باکو حضور داشت، گفت: »ایران به 
دلیل تحریم های فعلی نمی تواند در سایر پروژه ها 
و از جمله در کریدور گازجنوبی مشارکت کند.« 
پروژه کریدور گازجنوبی یکی از طرح های اتحادیه 
اروپا برای افزایش امنیت انرژی این اتحادیه است. 
این پ��روژه خط لول��ه گازی فراس��احلی دریای 
آدریاتیک، پروژه جریان س��فید و خط لوله گازی 
ترکی��ه، یونان و ایتالی��ا را در بر می گیرد. گفتنی 
اس��ت بیژن زنگنه، وزیر نفت پیش از این نسبت 
به حضور ایران در صادرات گاز به اروپا ابراز تمایل 
ک��رده بود. وزیر نف��ت پیش تر گفته ب��ود: ایران 
همیش��ه مایل است به عنوان کشوری که قابلیت 
تامین گاز در احجام بس��یار بزرگ را دارد در بازار 
 LNG اروپا چه به شکل خط لوله و چه به شکل

حضور داشته باشد. 

اخبار

بهزاد مهرکش: با نزدیک شدن به روزهای پایانی 
رسیدگی به پرونده مهدی هاشمی رفسنجانی، 
موضوع فشار به دس��تگاه قضا و قاضی پرونده 
او نی��ز بیش��تر مطرح می ش��ود. ب��ه گزارش 
»وط��ن امروز«، وجود فش��ار در پرونده مهدی 
هاش��می را از همان روزهای ابتدایی رسیدگی 
به این پرونده بارها نمایندگان مجلس شورای 
اس��لامی و بس��یاری از فعالان سیاسی مطرح 
کردند اما براس��اس شواهد موجود این فشارها 
وارد فاز تازه ای شده است به گونه ای که برخی 
نمایندگان مجلس در گفت وگو با »وطن امروز«، 
از فشارهای بی سابقه در این پرونده خبر داده اند 
که علاوه بر ش��خص قاضی پرونده بر خانواده، 
اقوام و حتی آشنایان و همشهری های قاضی نیز 
وارد می ش��ود. »وطن امروز«، در گفت وگو های 
جداگان��ه ای با نمایندگان مجلس به بررس��ی 
این موضوع پرداخته اس��ت. ابوالفضل ابوترابی، 
 عضو کمیسیون قضایی مجلس در گفت وگو با 

»وطن امروز« با اشاره به پرونده مهدی هاشمی اظهار 
داشت: انتظار مردم در این پرونده از دستگاه قضا اعمال 
قانون است. ابوترابی درباره فشارهای موجود بر دستگاه 
قضا در این پرونده گفت: هم روی دس��تگاه قضا، هم 
روی ش��خص قاضی پرونده، هم روی اطرافیان قاضی 
پرونده ش��امل دوستان، اقوام، همشهری ها و آشنایان 
قاضی پرونده مهدی هاشمی رفس��نجانی فشار وجود 
دارد. ابوترابی ادامه داد: بر همین اس��اس انتظار ما از 
قوه قضائیه این اس��ت که در ای��ن آزمون بزرگ بدون 
فش��ارپذیری از این طرف و آن طرف به وظیفه خود 
عمل کند و مانند پرونده های قبلی از این آزمون بسیار 
مهم نیز سربلند بیرون بیاید. عضو کمیسیون قضایی 
مجلس اظهار داش��ت: انتظار این است که همه افراد 
دلس��وز نظام به دستگاه قضا در جهت ایجاد عدالت و 
اعمال قانون کمک کنند و فشارهای غیر متعارف به 
قوه قضائیه را کاهش دهند. ابوترابی در پاس��خ به این 
س��وال »وطن امروز« مبنی بر اینکه این فش��ارها در 
پرونده مهدی هاش��می عمدتا از چه ناحیه ای صورت 
می گی��رد؟ پاس��خ داد: این فش��ارها از ناحیه برخی 
سیاس��یون و احزاب سیاس��ی وابس��ته به یک طیف 
خاص وارد می شود. وی درباره وظایف رسانه ها درباره 
پرونده مهدی هاشمی گفت: رسانه ها باید در این زمینه 
اطلاع رسانی کنند چرا که آگاهی افکار عمومی بسیار 

در زمینه اجرای قانون و ایجاد عدالت موثر است. 
چه کسی فشار می آورد؟ ■

نصرالله پژمان ف��ر، نماینده مردم مش��هد و عضو 
کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی هم درباره 
پرونده مهدی هاشمی به »وطن امروز« گفت: اقتدار 
هر کشوری وابسته به دستگاه قضایی آن است و اگر 
دس��تگاه قضا با تخلفات محکم برخ��ورد کند قاعدتا 
می��زان تخلفات نیز کاهش پی��دا می کند. اگر گاهی 
ویژه خ��واری، رانت خ��واری و یکس��ری حقوق غلط 
برای برخی افراد ایجاد ش��ود باعث ایجاد بدبینی بین 
مردم خواهد ش��د. رئیس کمیته رسانه ای مجلس با 

اش��اره به برخی اتهامات که علیه دستگاه قضا مطرح 
می ش��ود و برخی نیز در پی الق��ای واقعی بودن این 
اتهامات هس��تند، خاطرنش��ان کرد: برخی جریانات 
اتهام می زنند ب��ه قوه قضائیه که این نهاد در برخورد 
با مفاس��د یکس��ان عمل نمی کند، به تاخیر افتادن 
پرونده ه��ا، حداقل گرفتن مجازات ها و از این قس��م 
اتهامات را علیه قوه قضائیه مطرح می کنند. خب! این 
اتهامات نیاز به عکس العمل مهمی از سوی قوه قضائیه 
دارد. به نظر می رسد در پرونده مهدی هاشمی باتوجه 
به فشارهایی که می آورند و سعی می کنند یک رانتی 
را برای او ایجاد کنند، عملکرد قاطع دس��تگاه قضا به 
خوب��ی می تواند باطل بودن همه این اتهامات را علیه 

قوه قضائیه به طریق اولی اثبات 
کند. پژمان فر تصریح کرد: اگر 
قوه قضائیه بتوان��د در برابر این 
رانت موج��ود در پرونده مهدی 
هاش��می مقاومت کند نش��ان 
خواهد داد و این برگ سفیدی 
در براب��ر تمامی این حرف های 
ن��اروا که جریان��ات معاند علیه 
یک قوه مس��تقل در جمهوری 
اس��لامی ای��ران وارد می کنند، 
خواه��د ب��ود. وی ادام��ه داد: 

امیدواریم قوه قضائیه و قاضی پرونده مهدی هاشمی در 
برابر این موج ناجوانمردانه فشار بر او و خانواده قاضی 
و اطرافیانش و دس��تگاه قضا، مقاومت لازم را داشته 
باش��د و بتواند حقانیت خود و تهمت بودن همه این 
 مس��ائل را اثبات کند. پژمان فر در پاسخ به این سوال 
»وطن امروز« که این فشارها بر دستگاه قضا معمولا 
از چ��ه ناحیه ای وارد می ش��ود، گفت: موضوع مهدی 
هاش��می یک موض��وع فردی نیس��ت ک��ه بگوییم 
تنه��ا پای خود او در میان اس��ت یا اینکه یک فردی 
اش��تباهی کرده و مجازات خود را متقبل می ش��ود. 
یک جریان سیاس��ی که در زمان ریاس��ت جمهوری 

پدر مهدی هاش��می و همچنین در زمان اصلاحات، 
سوءاستفاده هایی کردند و از رانت هایی برخوردار شدند 
در حال فشار به دستگاه قضا در پرونده مهدی هاشمی 
است. وی ادامه داد: خب! طبیعتا با محکومیت مهدی 
هاش��می پای خیلی از افراد و جریان های سیاسی باز 
خواهد ش��د و طبیعتا آنها ب��رای حفظ بقای خود در 
حال فشار به قوه قضائیه هستند و من مطمئن هستم 
که آنها خیلی نگران شخص مهدی هاشمی رفسنجانی 
نیستند. پژمان فر درباره نقش اکبر هاشمی رفسنجانی 
در پرونده پسرش هم گفت: انتظار ما از آقای هاشمی 
این است که از بزرگانی چون حضرت امام)ره(، آیت الله 
گیلانی، آیت الله مشکینی و دیگر عزیزان یاد بگیرد که 
از پاره های تن خود گذش��تند و 
به دلیل اشتباهاتی که داشتند 
از آنها عبور کردند، آقای هاشمی 
هم از دس��تگاه قضایی حمایت 
می ک��رد و حداق��ل می گف��ت 
دستگاه قضایی طبق روال پرونده 
پسرش را بررسی کند و نتیجه را 
هم قبول خواهد کرد. وی ادامه 
داد: امیدوارم آقای هاشمی بتواند 
این اتهام را علیه خودش که در 
تاریخ کش��ور و تاریخ زندگی او 

خواهد ماند برطرف کند. 
قوه قضائیـه باید فارغ از فشـار و با آزادی کامل  ■

باشد
از آن جهت که پرونده مهدی هاشمی دارای ابعاد 
امنیتی اس��ت، نظر اعضای کمیسیون امنیت ملی 
مجلس نیز بس��یار می تواند در این زمینه مثمرثمر 
باشد. محمد اسماعیل کوثری، نماینده مردم تهران و 
عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس شورای اسلامی 
نیز در گفت وگو با »وطن امروز«، با اشاره به پرونده 
مهدی هاشمی اظهار داشت: در رابطه با این پرونده 
باید گفت زمان رسیدگی به آن از سوی قوه قضائیه 

خیل��ی طولانی ش��ده اس��ت، در صورتی که 
خیل��ی از موارد این پرونده مش��خص بوده و 
باید سریع تر مورد رس��یدگی قرار می گرفت 
و مانن��د دیگر پرونده ها نتیج��ه آن به اطلاع 
مردم می رس��ید که خب باعث ایجاد رضایت 
و خشنودی مردم می شد. وی ادامه داد: الان 
هم بای��د این پرونده س��ریع تر تعیین تکلیف 
ش��ود تا همه نسبت به این پرونده خوش بین 
ش��وند. هر چه قدر زمان رسیدگی به پرونده 
مهدی هاشمی طولانی تر شود نمی تواند برای 
قوه قضائیه خوشایند باشد. لذا باید هم با دقت 
و هم با س��رعت و بدون ایج��اد تبعیض، این 
پرونده رس��یدگی شود تا این ش��ائبه که در 
پرونده آقازاده ها تفاوت قائل می شوند از بین 
برود. کوثری تصریح کرد: بعضی از رس��انه ها 
که در پرونده مهدی هاشمی، به دستگاه قضا 
فشار می آورند نهایتا خودشان ضرر می کنند و 
این موضوع بعد از تعیین تکلیف نهایی پرونده 
مهدی هاشمی مشخص می شود. آنچه مسلم است 
قاض��ی و قوه قضائیه باید آنقدر آزاد باش��د تا بدون 
اینکه فشاری به آن آورده شود یا مواردی را عده ای 
بخواهند با جنگ روانی علیه قوه قضائیه ایجاد کنند، 
بتواند محکم در این زمینه تصمیم گیری کند تا همه 

نسبت به نتیجه آن مطلع شوند.
خانواده هاشمی هیچ برتری ای نسبت به دیگران  ■

ندارند
یکی دیگر از اعضای کمیسیون قضایی مجلس 
نیز تاکید کرد خانواده هاش��می رفس��نجانی هیچ 
برتری ای نسبت به سایر خانواده های ایرانی ندارند. 
علی جلیلی��ان، نماینده مردم اس��لام آباد غرب در 
مجلس ش��ورای اس��لامی در گفت وگو با فارس با 
اش��اره به روند رسیدگی به پرونده مهدی هاشمی 
در قوه قضائیه، اظهار داش��ت: هم��ه در برابر قانون 
مساوی هستند و هیچ کس نباید نسبت به دیگران 
برتری داش��ته باشد و مجریان قانون در قوه قضائیه 
بنا به سوگندی که یاد کرده اند باید این موضوع را 
مد نظر داشته باشند و برتری خانوادگی و طبقاتی 
نباید هیچ تأثیری در رس��یدگی به پرونده داشته 
باش��د. وی افزود: با توجه به شناخت از قوه قضائیه، 
اطمینان داریم در پرونده مهدی هاشمی نیز عدالت 
اجرا خواهد ش��د و آنچه حق است و عدالت حکم 
می کن��د با صدور رأی توس��ط قاضی پرونده اعلام 
خواهد شد و دستگاه قضا در روند رسیدگی به این 
پرونده تحت تأثیر جوسازی ها و حاشیه سازی ها قرار 
نگرفته و کار خود را به طور مس��تقل انجام خواهد 
داد. عضو کمیسیون قضایی مجلس خاطرنشان کرد: 
در قانون، خانواده هاشمی رفسنجانی نیز مانند همه 
خانواده های ایرانی دیگر محس��وب می شود و هیچ 
برتری ای نسبت به دیگران ندارند و ما به قضات خود 
اطمینان داریم که تحت تأثیر هیچ فشار و تهدیدی 
قرار نمی گیرند و این استقلال را در صدور رأی خود 

نشان می دهند.

گروه سیاسی:معاون اول قوه قضائیه صراحتا اعلام 
کرد  صاحب��ان قدرت و پ��ول در برخی پرونده ها 
به قوه قضائیه فش��ار می آورند تا مجازات عادلانه ای 
برای آنها تعیین نش��ود. به گزارش »وطن امروز«، 
این اظهارنظر سخنگوی قوه قضائیه از آن جهت قابل 
 تامل اس��ت که او در پاسخ به سوالی درباره پرونده 
»م � ه« آق��ازاده مع��روف، ای��ن ج��واب را داد. 
حجت الاسلام اژه ای روز گذشته در نشست خبری 
هفتگی خود، در پاس��خ به س��والی درب��اره میزان 
اهتمام قوه قضائیه نسبت به صدور حکم قاطع برای 
»م � ه« به نس��یم گف��ت: پرونده هایی که صاحب 
قدرت و مکنت هستند به طور طبیعی در موردشان 
به قوه قضائیه فش��ار می آورند اما تلاش دس��تگاه 
قضایی این اس��ت که تحت تأثیر این فشارها قرار 
نگیرد و طبق قانون و ادله جمع آوری ش��ده حکم 
صادر کند و درباره پرونده فرد مذکور نیز این پرونده 
طبق روال س��ایر پرونده ها در حال رسیدگی است 
و قوه قضائیه در این پرونده هم براس��اس اس��ناد و 
مدارک و نه براساس فش��ارهایی که وارد می شود 
تصمیم می گیرد. این اظهارنظر حجت الاسلام اژه ای 
در حالی اس��ت که جلسات دادگاه مهدی هاشمی 
به اتمام رس��یده و بزودی )ت��ا هفته آینده( حکم 
وی اعلام خواهد ش��د. از سوی دیگر طی روزهای 
اخیر برخی چهره های سیاسی و نمایندگان مجلس 
نس��بت به اعمال برخی فشارها به قوه قضائیه ابراز 
نگرانی کردند. برخی دیگر از نمایندگان مجلس نیز 
اسنادی درباره برخی اتهامات متهم منتشر کرده اند 
تا فش��ار افکار عمومی برای اعم��ال یک مجازات 
عادلانه منسجم شود. در این حال اظهارات صریح 
س��خنگوی قوه قضائیه مبنی ب��ر محاکمه عادلانه 
این متهم می تواند موجب امیدواری افکار عمومی 
نس��بت به مجازات عادلانه وی ش��ود. سخنگوی 
قوه قضائیه دیروز درباره موضوعات مختلف دیگری 
نیز اظهارنظر کرد. او درباره هش��دار چندی پیش 
رئیس قوه قضائیه مبنی بر ممنوعیت چاپ تصاویر 
سران فتنه اظهارنظر کرد و گفت چاپ تصویر رئیس 
اسبق دولت جرم است. محسنی اژه ای در پاسخ به 
سوال یکی از خبرنگاران مبنی بر اینکه دادستانی 
تهران اخیرا در جلسه ای با مسؤولان رسانه ها اعلام 

کرده حق ندارند نامی از رئیس جمهور اسبق ببرند، 
دلیل این اقدام چه بوده است، گفت: دستگاه قضایی 
می تواند به عنوان یک اتهام در مورد کس��انی که با 
تصمیم شورای امنیت ملی یا قوه قضائیه سران فتنه 
محسوب می شوند به رسانه ها دستور بدهد. درباره 
این فرد نیز دادس��تانی تهران دستور داده رسانه ها 
حق ندارند تصویر یا مطلبی از وی منتشر کنند و 
براساس صحبتی که با دادستان تهران داشتم این 
دستور هنوز باقی است و اگر احیانا رسانه ای تصویر 

یا مطلبی از این فرد منتشر کند، برخورد می شود.
دسـتگیری یک نفر از ریاسـت جمهوری در  ■

ماجرای وکیل ۳2 میلیاردی
در ادامه این نشس��ت خبری، حجت الاس��لام 
محس��نی اژه ای درباره پرونده وکی��ل 3۲ میلیارد 
تومانی نیز گفت: پرونده ای را اخیراً ش��اهد بودیم 
که وکیلی درب��اره وزارتخانه ای 3۲ میلیارد تومان 
حق الوکاله گرفته و جعل نیز انجام داده اس��ت که 
ای��ن پرونده خود فس��اد بزرگی ب��ود چرا که معنا 
ن��دارد یک وکیل ب��رای یک پرون��ده 3۲ میلیارد 
توم��ان بگیرد. ب��ه گزارش تس��نیم، وی ادامه داد: 
از آن وزارتخان��ه تحقیق صورت گرفت و چند نفر 
بازداشت شدند و وکیل نیز بازداشت شد. همچنین 
یک نفر از نهاد ریاس��ت جمهوری که در اخذ وجوه 
دخالت داشت مورد تحقیق و سوال و پرسش قرار 
گرفت؛ همچنین ۲ نفر که در این میان وس��اطت 
کرده بودند مورد تحقیق قرار گرفتند که در مجموع 
6 نفر تحت تعقیب قرار گرفته و بازداش��ت موقت 

شده اند که برخی با وثیقه آزاد شده و برخی دیگر با 
صدور کیفرخواست پرونده شان به دادگاه رفت. در 
واقع امیدواریم این ام��ر درس عبرتی برای وکلا و 
حتی دستگاه های اداری باشد. سخنگوی قوه قضائیه 
بیان کرد: وقتی در یک پرونده چنین پولی، فردی 
به جیب می زند بعدا قرار اس��ت فساد بزرگ تری را 
انجام دهد بنابراین با فساد داخل نظام و همچنین 
فس��اد در داخل دس��تگاه قضا باید برخورد قاطع 

صورت گیرد و ما نیز برخورد می کنیم. 
حکم 2نماینده صحت ندارد ■

وی در پاس��خ به س��والی مبنی بر اینکه حکم 
پرونده ۲نماینده مجلس صادر ش��ده اس��ت ولی 
چون هنوز مسؤولیت دارند گفته شده بعد از اتمام 
مسؤولیت حکم اجرا می ش��ود، آیا این امر درست 
است؟ گفت: نه چنین چیزی نیست. در واقع چنین 

اتفاقی درست نیست.
تکذیب ادعای رحیمی درباره نماینده ها ■

محس��نی اژه ای در ادامه این نشس��ت خبری 
درب��اره ادعای محمدرضا رحیمی مبنی بر کمک 
انتخابات��ی به برخی نماینده ها نیز اظهارنظر کرد. 
مع��اون اول قوه قضائی��ه در این ب��اره توضیح داد: 
چن��د وقت پیش آقای رحیمی نامه ای خطاب به 
آقای احمدی نژاد نوشته و در آنجا گفته بود »من 
یک میلیارد و ۲۰۰ میلی��ون تومان را گرفته و به 
نماینده های مجلس دادم و پول را برای ش��خص 
خودم نگرفتم.« اولاً قبلا این موضوع را از بازپرس و 
قاضی پرونده سوال کرده بودم اما در ۲ روز گذشته 

بار دیگر آنها را خواس��تم و گفتم موضوع را دقیق 
بیان کنند. س��خنگوی قوه قضائیه ادامه داد: آقای 
رحیمی مدعی شده بود نماینده مجلس هستند 
درحالی که بررسی ها نش��ان داد برخی از افرادی 
که نامش��ان در این لیست آمده یا نامزد انتخابات 
بوده اند یا در دوره قبل نماینده بودند و تعدادی از 
افراد نیز هیچ ربطی به نمایندگی مجلس نداشتند. 
محسنی اژه ای تصریح کرد: نکته دیگر این است که 
عدد و رقم موجود در این لیست با عدد یک میلیارد 
و ۲۰۰ میلیون تومان��ی که آقای رحیمی مدعی 
پرداخت آن اس��ت اختلاف فاحشی دارد و بسیار 
کمتر اس��ت. همچنین اساس��ا محکومیت آقای 
رحیمی ب��ه دلیل پولی که مدعی اس��ت گرفته 
و به دیگران داده نیس��ت و این 5 س��ال و جزای 
نقدی ربط��ی به پولی که آق��ای رحیمی مدعی 
آن اس��ت، ندارد بلکه این مجازات در ارتباط با آن 
رقمی اس��ت که به صورت مستقیم و بابت رشوه 
وارد حس��اب آقای رحیمی شده است. وی یادآور 
ش��د: بعد از مدتی آقای رحیمی چکی را به مبلغ 
5۰۰ میلیون تومان از حساب خود صادر کرده و به 
ابدالی می گوید »این چک بابت پولی است که به 
اشتباه وارد حساب من شده است.« ابدالی می گوید 
 »بعد از اینکه چک را نقد کردم رحیمی گفت مبلغ 
نقد شده را به تراول تبدیل کن و بازگردان.« ابدالی 
می گوید »این مبلغ را به تراول تبدیل کردم و به 
آق��ای رحیمی تحویل دادم.« ردیابی این تراول ها 
موید این موضوع است. سخنگوی قوه قضائیه گفت: 
بنابراین اساسا عدد و رقم ارائه شده از سوی آقای 
رحیمی یعنی یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومانی 
ک��ه وی ادعا دارد بخش��ی از آن هی��چ ربطی به 
نمایندگان مجلس ندارد، جرم ایش��ان درباره آن 
داستان نیست البته آن موضوع باید در جای خود 
بررسی شود. حجت الاسلام محسنی اژه ای در ادامه 
بیان کرد: درباره موضوع انتخابات مجلس و ریاست 
جمهوری باید بگویم معلوم نیس��ت برخی از این 
هزینه ها چگونه توسط نامزدها فراهم می شود در 
واق��ع هزینه تبلیغات خود را به چه ش��کل تهیه 
می کنند، چرا که برخی تبلیغات هزینه بسیار به 

دنبال دارد که این خود منشأ فساد می شود.

نمایندگان مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با »وطن امروز« درباره ابعاد مختلف پرونده مهدی هاشمی خبر دادند

فشار بی سابقه بر قاضی، خانواده و اطرافیان 
هسته  ای

ولایت

سه شنبه 28 بهمن ۱۳9۳وطن امروز  شماره ۱5۳9 

سخنگوی قوه قضائیه:

صاحبان قدرت درباره پرونده ها فشار می آورند

 ابوترابـی: هـم روی دسـتگاه قضا، 
هـم روی شـخص قاضـی پرونـده، 
هـم روی اطرافیـان قاضـی پرونده 
شامل دوسـتان، اقوام، همشهری ها 
و آشـنایان قاضـی پرونـده مهـدی 
هاشمی رفسنجانی فشار وجود دارد. 
انتظار ما از قوه قضائیه این اسـت که 
در این آزمون بزرگ مانند پرونده های 

قبلی سربلند بیرون بیاید

دیپلماسی


